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Råd för funktionshinderfrågor
vid fastighetsnämnden och
miljö- och hälsoskyddsnämnden

Protokoll 6/2023

Tid Måndagen den 11 december 2023
kl 13.00-15.00

Plats Gamla biblioteket, Tekniska Nämndhuset
Justerat
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Dolores Back

Närvarande

Ledamöter:
Dolores Back, vice ordförande (Neuroförbundet Stockholm)
Carin Lemberg (OHR - Delaktighet, Handlingskraft,
Rörelsefrihet - Stockholmsavdelningen)
Britt-Inger Stjernström (Reumatikerföreningen Stockholm)
Eva Söderbärj (FUB Stockholm - För barn, unga och vuxna
med utvecklingsstörning)

Tjänstemän:

Kerstin Thörner, rådets sekreterare
Anna Hadenius, förvaltningschef miljöförvaltningen § 5
Daniel Persson, miljöförvaltningen § 5
Anders Kindberg, förvaltningschef fastighetskontoret § 8
Ali Eroglu, fastighetskontoret
Maria Sköld Wulf, fastighetskontoret §§ 8-9
Erika Kenne, fastighetskontoret § 10
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§1
Val av justerare

Beslut
Rådet utser Carin Lemberg att tillsammans med vice
ordföranden Dolores Back justera dagens protokoll.

§2
Dagordningen fastställs

Dagordningen godkänns med tillägg under punkten
övrigt:

• Förmöte

§3
Föregående protokoll

Rådet godkänner protokoll 5/2023 från rådets
sammanträde den 8 november 2023 och
minnesanteckningar från fastighetsnämndens möte med
rådet för funktionshinderfrågor den 24 oktober 2023.

§4
Inkomna skrivelser och protokoll

Protokoll nr 5/2023 från kommunstyrelsens råd för
funktionshinderfrågor från den 23 oktober 2023.

Beslut
Rådet lägger skrivelserna till handlingarna.

§5
Livsmedelskontrollens arbete, miljöförvaltningen

Daniel Persson, avdelningschef för livsmedelskontrollen,
informerar om livsmedelskontrollens verksamhet.
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Daniel berättar om livsmedelskontrollens uppdrag,
lagstiftningen kring märkning och information,
märkningens utformning och allergener.

Europeisk lagstiftning styr livsmedelskontrollens arbete.
Det finns lagstiftning som bland annat reglerar märkning
och information på förpackningar. De obligatoriska
uppgifterna på en förpackning ska vara "Lätt att se, läsbar
och sitta fast". Det står även i lagtexten att
livsmedelsföretagarna bör göra den obligatoriska
informationen mer lättillgänglig för personer med nedsatt
syn.

EU:s allergenlista innehåller de ämnen eller produkter
som alltid ska anges i ingrediensförteckningen på
livsmedel. Inga andra ämnen får framhävas i
ingrediensförteckningen på det sätt som allergener måste
redovisas.

Anna Hadenius, förvaltningschef, informerar om att hon
kommer komma tillbaka till rådet i början på 2024 för att
diskutera lämpliga fokusområden för rådet.

Anna berättar att frågan om märkning av livsmedel är ett
potentiellt fokusområde för rådet, där förvaltningen anser
att rådet kan komma med ett tillgänglighets- och
konsumentperspektiv.

Ett annat potentiellt fokusområde för rådet är frågan om
kemikalier. Även här kan rådet bidraga med ett
användarperspektiv.
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§6
Program för tillgänglighet och delaktighet för
personer med funktionsnedsättning 2024-2029.
Svar på remiss

Rådet har genom kallelsen fått ta del av ett förslag till svar
på remiss till Program för tillgänglighet och delaktighet
för personer med funktionsnedsättning 2024-2029.
Förslaget är gemensamt med idrottsnämndens råd för
funktionshinderfrågor. Rådens remissvar innebär bland
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annat att de ställer sig bakom kommunstyrelsens råd för
funktionshinderfrågors förslag till svar på remiss på
programmet.

Beslut
Rådet beslutar att besvara remissen i enlighet med
förslaget.

§7
Sammanträdestider 2024

Sammanträdena hålls kl. 13.00 - 15.00 i Tekniska
nämndhuset om inget annat anges på kallelsen. Två av
rådets möten är gemensamt med idrottsnämndens
funktionshinderråd.

Rådet kommer även att träffa nämndernas presidium på
våren och hela fastighetsnämnden respektive miljö- och
hälsoskyddsnämnden på hösten.

Fastighetsnämnden har fastställt datum för höstens möte
med rådet till den 22 oktober 2024. Miljö- och
hälsoskyddsnämnden har fastställt datum för möte med
rådet till den 1 oktober 2024.

Beslut
Rådet fastställer datum för sammanträdestider 2024 enligt
följande:

7 februari
6 mars (gemensamt med idrottsnämndens
funktionshinderråd)
10 april
29 maj
4 september
6 november (gemensamt med idrottsnämndens
funktionshinderråd)
4 december

§8
Fastighetsdirektören om arbetet framåt
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Anders Kindberg, fastighetsdirektör tillika
förvaltningschef berättar om förutsättningarna för
fastighetsnämnden 2024. Bland annat är stadens budget
för investeringar fortsatt ansträngd och kontoret kommer
behöva arbeta mer med säkerhetsfrågor utifrån ett
försämrat säkerhetsläge.

Anders presenterar hur fastighetskontoret kommer arbeta
med rådet och i förhållande till verksamhetsplan och
budget under det kommande året.

Kontoret deltar aktivt i funktionshindersrådets
sammanträden och presenterar olika projekt ur ett
tillgänglighetsperspektiv för att säkerställa att synpunkter
från funktionshinderrådet kan inarbetas i ombyggnads
och nybyggnationsprojekt i ett tidigt skede.

Kontoret deltar i dialogmöten tillsammans med övriga
förvaltningar som har ett råd för funktionshinderfrågor i
syfte att öka samarbetet mellan förvaltningarna, i
synnerhet med idrottsförvaltningen.

Projektering av idrottsanläggningar sker i tätt samarbete
med idrottsförvaltningen för att säkerställa att
tillgänglighetsaspekter prioriteras och integreras i
efterfrågade idrottsfunktioner.

Arbetet med att tillgängliggöra de publika lokalerna och
ytorna för personer med funktionsnedsättning ska fortsätta
(i enlighet med budget 2024).

Kontoret ska förstärka sina rutiner gällande kravställning
och uppföljning av tillgänglighetssakkunnigas kompetens
för att säkerställa att kunskap om och förståelse för de
olika tillgänglighetskraven finns med i projektgruppen.

Anders presenterar tre aktiviteter där han ser att rådet kan
delta och bidra till mervärde:
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Tillsammans med idrottsförvaltningen fortsätta planera
för en ny simhall i Järvaområdet som ersättning för
Husbybadet.

Påbörja uppförandet av en byggnad för
restaurangverksamhet på Östermalmstorg.

För att se över möjligheten att skapa fler ateljeer i
befintligt bestånd pågår utredningsarbete gällande teknisk
upprustning och utveckling av ateljeer i bland annat
Midsommarkransens gamla skola. Resultatet kommer
ligga till grund för kontorets fortsatta planering gällande
atelj ebyggnader.

Anders berättar även att stadsledningskontoret
tillsammans med fastighetskontoret har fått ett
budgetuppdrag som innebär att en LSS-toalett ska utredas
för kulturhuset.

Rådet diskuterar hur samverkan med övriga
funktionshinderråd i staden kan ske kopplat till
nämndernas budgetuppdrag.

I frågan om LSS-toaletten ser rådet att samverkan kan
komma att behövas med kommunstyrelsens råd för
funktionshinderfrågor.

§9
Stadsbiblioteket

Maria Sköld Wulf, projektledare på fastighetskontoret,
presenterar projektet Stadsbiblioteket, teknisk upprustning
och verksamhetsutveckling 2024-2027.

Stadsbiblioteket stänger vid midsommar 2024 och
kommer hållas stängt under byggnationen som beräknas
ta tre år.

Planering och förberedelser pågår för ett nytt
underhållsproj ekt och även verksamhetsutveckling av
biblioteket.

www.stockholm.se



R StockholmsV stad
Råd för funktionshinderfrågor 2023-11-08 Sida 7 (8)

Projektet ska byta ut alla ledningar för el, vatten, avlopp
och värme. De flesta ledningarna är inmurade i väggarna.

Alla åtgärder kräver tillstånd från länsstyrelsen, vissa
kräver bygglov och/eller anmälan till
stadsbyggnadskontoret. I vissa delar kan inte projektet
uppfylla myndighetskraven fullt ut på grund av
bevarandekrav.

En del av projektet är att bokroboten ska flyttas. Även
barnens bibliotek ska få ett nytt läge. Rådet skickar med
att de önskar separering av skötbord/amningsrum och
rullstols-WC.

Entren vid Sveavägen ska byggas om, projektet har ansökt
hos länsstyrelsen om att få byta ut snurrdörrarna som
finns på platsen idag. Dessvärre tillåter inte länsstyrelsen
att projektet bygger en ramp till entren, vilket innebär att
entren inte kan tillgängliggöras.

Rådet önskar att projektet undersöker förutsättningarna
för angöring för funktionshindrade vid Odengatan
ytterligare.

§ 10
Omklädningsbyggnad Hägerstensåsen bollplan

Erika Kenne, projektledare på fastighetskontoret,
presenterar projektet Omklädningsbyggnad vid
Hägerstensåsen bollplan. Projektet ska även syfta till att
göra platsen tryggare.

Hur 1 är en omklädningsbyggnad, med bland annat två
flexomklädningsrum. Hus 2 kommer inrymma klubblokal
och cafe. Höjdskillnaden mellan skogspartiet och
bollplanen hanteras med en gradäng, det vill säga en
trappa med inbyggda sittytor och ramper.

Angöring för färdtjänst och RH-plats finns i anslutning till
platsen.
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Byggstart kommer ske första kvartalet 2024 och projektet
beräknas vara klart första kvartalet 2025.

Rådet undrar om det finns ytor i gradängen som är
anpassade för rullstol. Erika tar med sig frågan.

Rådet önskar även att RWC och plats för skötbord
separeras. Även denna fråga tar Erika med sig in i
projektet.

§ 11
Övriga frågor

Mötets ordförande Dolores Back föreslår att rådet ska ha
förmöten som startar 30 minuter innan rådets
sammanträden börjar.

Beslut
Rådet beslutar att förmöten hålls 30 minuter innan
sammanträdet startar, vanligtvis kl. 12.30.

Vig protokollet

I
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